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Protokół z posiedzenia  

Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej  

w dniu 18 września 2020 r. 1 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji z dnia 27 sierpnia 2020 r. 

3. Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie 

zawarcia Porozumienia o współpracy i rozwoju przyjaznych stosunków pomiędzy 

Województwem Śląskim (Rzeczpospolita Polska) a Krajem Morawsko-Śląskim 

(Republika Czeska). 

4. Sprawy bieżące Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej. 

5. Sprawy różne. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, otworzyła posiedzenie Komisji i przywitała wszystkich zebranych. 

Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie. 

 

 

Ad. 2. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji z dnia 27 sierpnia 2020 r. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wobec braku uwag, poddała protokół pod głosowanie 

(ZA – 9, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

 

                                                 
1 posiedzenie w trybie zdalnym na podstawie art. 15zzx ust. 3 ustawy z dnia 31 marca 
2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 
nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw 
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Ad. 3. 

Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie zawarcia 

Porozumienia o współpracy i rozwoju przyjaznych stosunków pomiędzy Województwem 

Śląskim (Rzeczpospolita Polska) a Krajem Morawsko-Śląskim (Republika Czeska). 

Dyrektor Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, powiedziała, że współpraca bilateralna pomiędzy 

Województwem Śląskim a Krajem Morawsko-Śląskim trwa od 2001 roku, wtedy zostało 

zawarte pierwsze porozumienie. Są to nasi najbliżsi sąsiedzi i kierunek od początku był 

priorytetowy. W ramach tej współpracy mamy również powołane stowarzyszenie – 

Europejskie Ugrupowanie Współpracy Terytorialnej TRITIA. 

W ostatnim czasie obserwowaliśmy przyspieszenie w naszych relacjach i częste kontakty, 

ale zostały one zahamowane przez Covid. Obserwowaliśmy wysiłki Marszałka, 

zmierzające do tego, aby nasi sąsiedzi znieśli ograniczenia w ruchu transgranicznym. 

Niemniej jednak spotykaliśmy się, utrzymywaliśmy wzajemne relacje i znaleźliśmy kilka 

obszarów, których nie było w poprzednich priorytetach współpracy: tematyka Coal 

Regions in Transition (regiony pogórnicze w transformacji) – regiony zmagające się 

z transformacją gospodarczą powinny uzyskać dodatkowe wsparcie w ramach Funduszu 

Sprawiedliwej Transformacji. W priorytetach położyliśmy nacisk na relacje gospodarcze, 

będziemy zmierzali do ożywienia ruchu transgranicznego, do ożywienia kontaktów 

między naszymi przedsiębiorcami, do organizacji kongresów, spotkań. Plany są 

dalekosiężne, ale zmagamy się z wielkim ograniczeniem, jakim jest Covid. Na spotkaniu 

TRITII, które odbyło się kilka dni temu, Czechów nie było, bo nie mogli być osobiście. 

Ten dokument jest naszą bazą do współpracy, proszę o państwa pytania, spostrzeżenia 

i uwagi. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wobec braku uwag, poddała projekt uchwały pod głosowanie 

(ZA – 9, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 4. 

Sprawy bieżące Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, podkreśliła, że w związku z Covidem warunki funkcjonowania bardzo się 

zmieniły, zablokowało to mocno różne plany związane z organizacją imprez. 
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Dyrektor Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, powiedziała, że ograniczenia w zakresie współpracy 

międzynarodowej są bardzo duże, ale próbujemy sobie z tym radzić. Osoby 

francuskojęzyczne 24 września mogą wziąć udział w webinarium (prezentacja 

atrakcyjności inwestycyjnej województwa śląskiego przed francuskimi 

przedsiębiorcami). Spotykamy się online, chociaż nie jest to wymarzone medium. 

Departament prowadzi duży projekt europejski Promocja gospodarcza regionu, w ramach 

którego powinniśmy realizować misje i targi gospodarcze. Na  targi, na które liczyliśmy, 

MEDICA w Düsseldorfie, zgłosiło się wiele firm, ale targi niestety zostały odwołane. 

Jedyną szansą na wyjazd w tym roku pozostaje EXPO REAL w Monachium w październiku, 

mamy tam stoisko z Górnośląsko-Zagłębiowską Metropolią i miastem Katowice, wspólnie 

będziemy prezentować atrakcyjność inwestycyjną województwa śląskiego. Poza tym 

jesteśmy raczej pesymistyczni, czy uda się jeszcze gdzieś pojechać. Niektóre spotkania są 

zamieniane na formę online. 

Podpisaliśmy porozumienie z Ministerstwem Spraw Zagranicznych, które ma na celu 

wsparcie inwestycji na Śląsku. Departament będzie definiować strategiczne obszary 

w Katowickiej Strefie Ekonomicznej lub w gminach; obszary te na szczeblu 

międzynarodowym poprzez ambasady i konsulaty oraz zagraniczne biura handlowe będą 

promowane na świecie jako obiekty o wysokiej jakości inwestycyjnej. Mamy kontakt 

bieżący z MSZ, wymieniamy się informacjami. Na stronie Invest-in-Silesia zamieszczono 

nowy folder prezentujący atrakcyjność gospodarczą województwa. Będzie on wysłany do 

wszystkich ambasad i konsulatów. 

Ważnym tematem są plany budowy na Trójstyku mostu, łączącego trzy regiony graniczne. 

W spotkania był zaangażowany przewodniczący Jan Kawulok. Prawdopodobnie ten 

projekt uzyska całkowite finansowanie z Departamentu Rozwoju Regionalnego (15 mln 

zł).  

Przyjęliśmy również uchwałą Sejmiku 31 sierpnia nowe Priorytety współpracy 

zagranicznej Województwa Śląskiego. Skupiają się one głównie na dobrosąsiedzkich, 

transgranicznych, wewnątrzunijnych dobrych relacjach; ograniczamy współpracę do 

największych stolic wokół Katowic (Praga, Bratysława, Wiedeń, Berlin). Sama sytuacja 

nas ogranicza, więc priorytety skupiamy na Unii Europejskiej. 

Odbył się Europejski Kongres Gospodarczy, marszałek i zarząd brał udział w różnych 

panelach, wręczono także nagrodę marszałka dla najlepszego start-upu. Odbyło się także 
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4 września w Pradze Forum Grupy Wyszehradzkiej, rozmowy toczyły się o rozwoju 

regionalnym, turystyce, wsparciu regionów i ochronie zabytków kultury. 

Kolejnym ważnym tematem jest Regionalny Trójkąt Weimarski – procedujemy 

podpisanie odświeżonego porozumienia z niemieckimi partnerami. Uroczyste podpisanie 

tego porozumienia powinno odbyć się w listopadzie. 

28 września wizytę w województwie złoży Stephan Holthoff-Pförtner, Minister Spraw 

Federalnych i Europejskich Nadrenii Północnej-Westfalii, spotka się z marszałkiem 

Jakubem Chełstowskim i wicemarszałkiem Wojciechem Kałużą, będzie zwiedzał pałac 

w Starych Tarnowicach (przykład rewitalizacji i zagospodarowania obiektu 

zabytkowego). 

XIII Dni Kultury Polskiej na Ukrainie będą zorganizowane online, wypowiedzi pana 

marszałka i pani przewodniczącej zostaną nagrane wcześniej. 

Zeszłoroczna wizyta w Korei zaowocowała inwestycją SK Innovation w Dąbrowie 

Górniczej oraz nawiązaniem relacji z dostawcami baterii litowo-jonowych – jest to duże 

osiągnięcie naszej myśli technologicznej. 

Jest także plan nowej współpracy z Wiedniem oraz z jedną z prefektur w Japonii.  

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wspomniała o swojej roboczej wizycie w Żytomierzu. W okresie 

wakacyjnym przeprowadzono także akcję wsparcia Polaków na Ukrainie (dary w postaci 

maseczek, fartuchów, środków ochronnych, słodyczy, upominków, artykułów szkolnych 

i biurowych). 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, wyraził chęć uczestnictwa we wspomnianym wcześniej webinarium. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, poprosiła o przesłanie wszystkim członkom Komisji linka do stron 

związanych z działaniami inwestycyjnymi i gospodarczymi. 

 

 

Ad. 5. 

Sprawy różne. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, stwierdziła wyczerpanie porządku obrad, wyraziła nadzieję, że wkrótce 
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będzie można spotkać się tradycyjnie i zamknęła posiedzenie Komisji Współpracy 

Zagranicznej i Integracji Europejskiej. 

 

 

 

 

 

Maria Materla 
Przewodnicząca 
Komisji Współpracy Zagranicznej  
i Integracji Europejskiej 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


